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             Sveučilište u Zagrebu 
           Tekstilno-tehnološki fakultet 
 

 
KLASA: 602-04/22-053/15 
URBROJ: 251-68-02-02-22-2 
Zagreb, 28. studenog 2022. 
 

Z A P I S N I K 
 
 

2. izvanredne sjednice Fakultetskog vijeća Sveučilišta u Zagrebu Tekstilno-tehnološkog fakulteta u 
akademskoj godini 2022./2023. održane 28. studenog 2022. godine, s početkom u 9:00 sati, u 
predavaonici A-301 Sveučilišta u Zagrebu Tekstilno-tehnološkog fakulteta, Prilaz baruna Filipovića 
28a, Zagreb. 
 
Nazočni redoviti profesori:, prof. dr. sc. Mario Cetina, prof. dr. sc. Snježana Firšt Rogale, prof. dr. 
sc. Martinia Ira Glogar, prof. art. dr. sc. Jasminka Končić, prof. dr. sc. Budimir Mijović, prof. dr. sc. 
Ivan Novak, prof. dr. sc. Gordana Pavlović, prof. dr. sc. Željko Penava, prof. dr. sc. Slavenka Petrak, 
prof. dr. sc. Vesna Marija Potočić Matković, prof. dr. sc. Tanja Pušić, prof. dr. sc. Livio Racane, prof. 
dr. sc. Dubravko Rogale, prof. dr. sc. Tomislav Rolich, prof. dr. sc. Zenun Skenderi, prof. dr. sc. Ana 
Sutlović. 
Izočni s isprikom: prof. dr. sc. Sandra Bischof, prof. art. Andrea Pavetić, prof. dr. sc. Antoneta 
Tomljenović, prof. dr. sc. Branka Vojnović, prof. dr. sc. Edita Vujasinović 
Izočni: prof. art. Paulina Jazvić, prof. dr. sc. Stana Kovačević, prof. dr. sc. Žarko Paić, prof. art. 
Snježana Vego 
 
Nazočni izvanredni profesori: izv. prof. dr. sc. Slavica Bogović, izv. prof. dr. sc. Tihana Dekanić, 
izv. prof. dr. sc. Sanja Ercegović Ražić, izv. prof. dr. sc. Sandra Flinčec Grgac, izv. prof. dr. sc. Renata 
Hrženjak, izv. prof. dr. sc. Anica Hursa Šajatović, izv. prof. dr. sc. Željko Knezić, izv. prof. dr. sc. 
Kristina Krulić Himmelreich, izv. prof. dr. dr. sc. Iva Rezić, izv. prof. dr. sc. Mirna Rodić, izv. prof. dr. 
sc. Katarina Nina Simončič, izv. prof. dr. sc. Maja Somogyi Škoc, izv. prof. dr. sc. Irena Šabarić, izv. 
prof. dr. sc. Anita Tarbuk 
Izočni s isprikom: izv. prof. dr. sc. Ružica Brunšek, izv. prof. dr. sc. Goran Čubrić, izv. prof. dr. sc. 
Ivana Salopek Čubrić, izv. prof. art. Helena Schultheis Edgeler 
Izočni: izv. prof. dr. sc. Ksenija Doležal, izv. prof. dr. sc. Dragana Kopitar, izv. prof. dr. sc. Ivana 
Schwarz 
 
Nazočni docenti: doc. dr. sc. Lea Botteri, doc. dr. sc. Blaženka Brlobašić Šajatović, doc. dr. sc. 
Miljenko Krhen, doc. dr. sc. Karla Lebhaft, doc. dr. sc. Karlo Lelas, doc. dr. sc. Ksenija Smoljak 
Kalamir, doc. art. Marin Sovar, doc. dr. sc. Maja Stracenski Kalauz, doc. dr. sc. Bosiljka Šaravanja, 
doc. dr. sc. Ivana Špelić, doc. dr. sc. Tonči Valentić. 
Izočni s isprikom: doc. dr. sc. Emilija Zdraveva 
Izočni: doc. dr. sc. Snježana Brnada, doc. art. Ivana Mrčela, doc. art. Lea Popinjač, doc. art. Josipa 
Štefanec 
 
Predstojnik Studijske jedinice Varaždin: Josip Petric, dipl.ing., predavač – nazočan 
 
Nastavna zvanja: Dr. sc. Ivana Lukica, predavačica – nazočna 
 
Suradnička zvanja: Luka Savić, mag. ing. techn. text. – nazočan 
 
Nazočni predstavnici studenata: Antonija Bucić, Nevija Bulut, Ines Dominić, Dora Herak, Mateja 
Mišak, Juro Živičnjak 
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Izočni s isprikom: 
 
Izočni: Lea Jurak, Magdalena Jurčić, Martina Mamić, Anja Miljković, Iva Šakota, Iva Vlainić 
 
Predstavnik/ca zaposlenika: 
 
Osoba ovlaštena za nadzor nad pravilnim provođenjem sjednice: Martina Eškinja, mag. iur., 
voditeljica Kadrovske službe 
 
2. izvanredna sjednica Fakultetskog vijeća je započela u 09:10 sati. 
 
Dekanica Fakulteta izv. prof. dr. sc. Anica Hursa Šajatović pozdravlja prisutne članove Vijeća te 
utvrđuje da postoji kvorum budući da je na sjednici Fakultetskog vijeća nazočno 47 članova 
Fakultetskog vijeća, što čini natpolovičnu većinu od ukupno 77 članova, zbog čega se 2. izvanredna 
sjednica u ak. god. 2022./2023. može održati. 
 

Dekanica Fakulteta napominje da se ispričalo 10 članova Fakultetskog vijeća. 

 

Temeljem glasovanja Fakultetsko vijeće jednoglasno prihvaća sljedeći 

 
    D n e v n i  r e d 
 
1. Prijedlog kriterija za upis u 1. godinu preddiplomskog studija Sveučilišta u Zagrebu Tekstilno-
tehnološkog fakulteta u akad. god. 2023./2024. 
 
2. Upisi na preddiplomske i diplomske studije Sveučilišta u Zagrebu Tekstilno-tehnološkog fakulteta 
– mjere i aktivnosti za povećanje broja upisanih studenata 
 
 

Ad 1 

Prijedlog kriterija za upis u 1. godinu preddiplomskog studija Sveučilišta u Zagrebu Tekstilno-
tehnološkog fakulteta u akad. god. 2023./2024. 

 

Dekanica Fakulteta izjavljuje kako je zaprimljen dopis sa Sveučilišta u Zagrebu vezano uz dostavu 
kriterija budući da ih potrebno dostaviti na Sveučilište do 1. prosinca 2022. godine. Prodekan za 
nastavu i uprava su pripremili kriterije za upis u 1. godinu preddiplomskog studija na našem 
Fakultetu.  
 
Prof. dr. sc. Tomislav Rolich napominje da su kriteriji isti kao i svake godine, ništa se nije mijenjalo. 
Jedina novina je da za ispit iz državne mature iz hrvatskog jezika je jedinstvena razina.  
 
Dekanica Fakulteta otvara raspravu i daje riječ prof. dr. sc. Cetini.  
Prof. dr. sc. Mario Cetina je uočio da se kod studija TTI u koloni provjera likovne sposobnosti nalazi 
20%. Ispada da se provjera likovne sposobnosti odnosi i na studije Tekstilno inženjerstvo. Prof. dr. 
sc. Mario Cetina ima još jedno pitanje vezano za izborne predmete, ukoliko oni nisu uvjet za upis, 
naime piše ne, na što se onda odnose postoci 14%, 30%? 
Prof. dr. sc. Tomislav Rolich odgovara kako se to odnosi na ukupni broj bodova koliko se iz toga 
dobiva. Znači ukupan broj bodova koliko se iz izbornih predmeta još može dobiti. 
 
Dekanica Fakulteta odgovora na upit vezano za 20%, pretpostavlja da je prof. dr. sc. Mario Cetina 
mislio na prvu kolonu odnosno prvi redak, gdje piše TTI - IDTO. Tu je provjera sposobnosti likovnog 
izražavanja 20% i dekanica Fakulteta misli kako je jasno naznačeno da se to odnosi samo na IDTO.  
 
Utvrđuju se i prihvaćaju kriteriji za upis u 1. godinu preddiplomskih studija Sveučilišta u Zagrebu 
Tekstilno-tehnološkog fakulteta za akademsku godinu 2023./2024. 



3 

Kriteriji za upis iz točke I. ove Odluke nalaze se u privitku ove Odluke i čine njen sastavni dio. 
 
 

Ad 2 

Upisi na preddiplomske i diplomske studije Sveučilišta u Zagrebu Tekstilno-tehnološkog fakulteta – 
mjere i aktivnosti za povećanje broja upisanih studenata 

 
Dekanica Fakulteta navodi kako su, kao priprema za ovu tematsku sjednicu koja je dulje vremena 
najavljivana, bile provedene javne rasprave po Zavodima. Svi zapisnici s provedenim raspravama 
objavljeni su u sustavu „Merlin” gdje su bili dostupni svim članovima i članicama Fakultetskog vijeća. 
Također kao pripremu tim zavodskim sastancima prodekan za nastavu je pripremio statistiku upisa 
studenata na preddiplomske i diplomske studije unatrag 10 godina. Znači 10 akademskih godina iz 
kojih je vidljiva tendencija pada odnosno smanjenja broja upisanih studenata. Dekanica Fakulteta 
zahvaljuje svim predstojnicima zavoda što su održali sastanke u zavodima, svim članovima zavoda, 
svim djelatnicima koji su sudjelovali u javnoj raspravi. Dekanici Fakulteta je jako drago što su se kroz 
provedenu javnu raspravu iskristalizirali problemi vezani uz smanjeni broj upisanih studenata u prvu 
godinu, a posljedično i na više godine odnosno na diplomski studij. Dekanici Fakulteta je drago što 
su svi zajedno detektirali da se mora raditi više na promociji, da se mora pozitivno gledati na pristup 
i rad sa studentima, suradnju sa gospodarstvom i znanstveno-istraživačkim radom, što je i u opisu 
posla djelatnika Fakulteta. Sama promocija je malo manje u opisu posla djelatnika Fakulteta, ali 
naravno kroz vidljivost Fakulteta, objavljivanje radova, pojavljivanje u medijima itd. sve to stvara 
pozitivnu sliku Fakulteta u medijima i javnosti. Budući da je provedena javna rasprava na čemu 
Dekanica Fakulteta još jednom zahvaljuje svima, temeljem te provedene javne rasprave i 
zaprimljenih zapisnika uprava i prodekan za nastavu su na neki način objedinili sve zaprimljene 
prijedloge. Osim zavodskih sastanaka, održan je i jedan Dekanski kolegij i sastanak sa 
Povjerenstvom za upravljanje kvalitetom, Odborom za nastavu i Upravom gdje se još jednom prošlo 
kroz sva razmatranja, svu raspravu i sve prijedloge i komentare koji su zaprimljeni vezano uz ovu 
tematiku. Isto tako Dekanica Fakulteta se nada kako ćemo zaista svi zajedno prionuti i raditi po tim 
točkama koje su detektirane te sukladno tome definirati što i kako dalje vezano uz promociju 
Fakulteta kako bi se povećao upis broja studenata u 1. godinu studija. Dekanica Fakulteta time 
završava uvodni dio te je zamolila da se na projektoru prikaže prijedlog akcijskog plana odnosno 
plana aktivnosti. Dekanica Fakulteta daje riječ prodekanu za nastavu prof. dr. sc. Tomislavu Rolichu 
kako bi dao nekoliko uvodnih riječi, nakon čega najavljuje raspravu. 
 
Prof. dr. sc. Tomislav Rolich zahvaljuje i smatra kako nema nešto posebno za nadodati. Svi 
zaprimljeni prijedlozi su objedinjeni u prijedlog plana aktivnosti. Formirane su tri kategorije kako 
slijedi: promocija odnosno promidžba, izrada novih studijskih programa i kategorija razno. Navedeno 
je koje bi to bile aktivnosti, do kada bi se okvirno trebale provesti, što bi bilo pokazatelj da smo to 
napravili i što bi to trebalo napraviti. Sada bi trebalo provesti raspravu ukoliko netko ima primjedbu 
ili sugestiju te napominje kako je plan i sastavljen na temelju prijedloga i sugestija iskazanih na 
zavodskim i drugim navedenim sastancima. 
 
Dekanica Fakulteta otvara raspravu. Poziva studente da iznesu svoje mišljenje napominjući kako je 
zamolila predstavnike studenata da provedu javnu raspravu među studentima kako bi iznijeli svoje 
stavove. 
 
Za riječ se javio predstavnik asistenata i stručnih suradnika Luka Savić, mag. ing. techn. text. 
 
Luka Savić, mag. ing. techn. text. izjavljuje kako je pozvao asistente i stručne suradnike da daju 
svoja mišljenja. Jedan od prijedloga jest ulaganje u nove računalne programe (npr. Photoshop), a 
drugi promoviranje Fakulteta na Danima otvorenih vrata i po srednjim školama. U prezentacijama bi 
se trebalo više fokusirati prema tehničkim znanjima, novim materijalima i tehnologijama te treba 
budućim studentima pokazati kako se na Fakultetu stječu znanja puno više od same struke i da se 
na Fakultetu ne studira samo modni dizajn. Na smotri Sveučilišta bili su učenici koji su uglavnom 
povezivali Tekstilno-tehnološki fakultet s modnim dizajnom i nisu znali čime se još Fakultet bavi. 
Treba upoznati javnost i s drugim smjerovima koji se izvode na Fakultetu. Promidžba bi trebala ići 
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putem kanala komunikacije koji su najpopularniji kod mladih, vjerojatno je to Instagram, Tik tok i sl.  
 
Za riječ se javila studentica Ines Dominić. Ines Dominić se zahvaljuje kolegi Luki Saviću na prijedlogu 
za angažman studenata na Tik toku, budući kako na Instagramu već rade. Studentica Ines Dominić 
izjavljuje kako je pričala s kolegama studentima i navodi da je temeljem tog razgovora zaključila da 
je veliki problem što se djelatnici i studenti Tekstilno-tehnološkog fakulteta etiketiraju kao švelje, a 
nitko ne zna za pametnu odjeću, nitko ne zna kako se po završetku studija zapošljava u industriji niti 
što sve mogu raditi i gdje se mogu zaposliti. S druge strane u nastavni proces treba više uključiti 
moderne računalne programe. Ono što ovom Fakultetu nedostaje jest da se studenti uključe u rad 
na nekom projektu i da znaju da su u nekom istraživanju nešto napravili i doprinijeli rezultatima 
projekta. Navodi da neki profesori uključuju studente, ali tek na diplomskom studiju, a studenti prve 
godine ni ne znaju da se mogu uključiti. Što se tiče otvorenih dana, navodi primjer PMF-a koji je 
otvorio svoje prostore i cijeli jedan dan su njihovi studenti i asistenti proveli s učenicima osnovnih i 
srednjih škola te im izvodili pokuse. Ines Dominić izjavljuje kako je svjesna da su profesori 
prezaposleni i imaju dosta obaveza, međutim ukoliko želimo imati više studenata onda treba 
kontinuirano raditi na promoviranju Fakulteta i pričati pozitivne stvari.  
 
Dekanica Fakulteta zahvaljuje asistentu Luki Saviću i studentici Ines Dominić. Izjavljuje kako joj je 
drago što su studenti zaključili vrlo slično što i djelatnici Fakulteta. Naravno da studenti iz vlastite 
perspektive puno jasnije vide što se događa i što treba, nego bilo tko drugi.  
 
Dekanica Fakulteta otvara dalje raspravu. Dekanica Fakulteta daje riječ prof. dr. sc. Ani Sutlović. 
 
Prof. dr. sc. Ana Sutlović izjavljuje kako se nadala žučljivijoj raspravi. Sve ove aktivnosti koje su 
pobrojene i kojih su se kolege sjetili mogu se naći u obliku popularizacije znanosti. Navodi kako se 
još kao asistentica uključila u aktivnosti vezane uz popularizaciju znanosti i stekla je određena 
iskustva, ali napominje da je to struka koja se uči i koja se studira. Kad je otvoreno radno mjesto 
stručnjaka za odnose s javnošću na kojem je zaposlena kolegica Sedlar, profesorica se jako 
razveselila jer se nadala i priželjkivala kako će se nešto pokrenuti i kako će kolegica Sedlar nešto 
inicirati, jer vjerojatno nešto zna. Kolegica Sedlar je već 3-4 godine zaposlena na Fakultetu i nažalost 
nije se dogodilo ništa. Zbog svega toga smatra kako je krajnje vrijeme da se nešto odluči i da se na 
to mjesto zaposli osoba koja zna raditi taj posao. Slijedeća stvar koju prof. dr. sc. Sutlović navodi 
tiče se financiranja. Fakultet je financiran od strane države pa nema baš bogat izvor financiranja. 
Bilo je krasnih projekata na našoj instituciji u području unapređenja nastave. Posljednji takav projekt 
jest projekt RAST koji ide kraju, profesorica pita je li prijavljen neki sličan projekt. U okviru projekta 
ove godine studenti su obišli tvornice i muzeje u zemlji i sajmove u inozemstvu kako bi vidjeli dobre 
primjere u struci. Imamo jako uspješne suradnike, znanstvenike, međutim postignuća djelatnika 
Fakulteta nisu vidljiva. Prof. dr. sc. Sutlović navodi kako je Dekanica izjavila da nam posljednjih 10 
godina opada broj studenata. Isto tako mi 10 godina radimo nove studijske programe. Profesorica 
smatra kako bismo trebali postaviti neki cilj, a onda raditi plan puta.  
 
Dekanica Fakulteta se zahvaljuje prof. dr. sc. Ani Sutlović kao i svima koji su sudjelovali u raspravi. 
Dekanica Fakulteta izjavljuje da se iskreno nada kako će svi zajedno pronaći put i da na tom putu 
treba potpora i rad svih djelatnika Fakulteta.  
 
Dekanica daje riječ izv. prof. dr. sc. Slavici Bogović. 
Izv. prof. dr. sc. Slavica Bogović izjavljuje kako se javlja na raspravu jer joj je jako stalo do ovog 
Fakulteta. Izv. prof. dr. sc. Slavica Bogović misli kako je Uprava trebala dati prijedloge, a ostatak 
djelatnika bi na zavodskim sastancima trebali odlučiti kako se u okviru tih prijedloga uklopiti na način 
kako možemo tim prijedlozima doprinijeti. Izv. prof. dr. sc. Slavica Bogović se slaže i želi naglasiti 
kako sve ovo što je iznijeto, promidžba Fakulteta, vidljivost Fakulteta, sredstva informiranja na 
društvenim mrežama i gdje god se trebamo pojavljivati, ne bi trebalo ovisiti o jednoj osobi nego o 
svim djelatnicima Fakulteta. Nadalje, napominje kako se dosta radilo na nastavnim programima i 
smatra kako treba volje i motivacije da se to sve skupa i završi.  
 
Dekanica Fakulteta zahvaljuje izv. prof. dr. sc. Slavici Bogović.  
Dekanica Fakulteta daje riječ prodekanici za poslovanje izv. prof. dr. sc. Sanji Ercegović Ražić. 
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Prodekanica za poslovanje izv. prof. dr. sc. Sanja Ercegović Ražić napominje kako bi se trebalo 
ozbiljno posvetiti ovoj problematici i kako bi se današnja sjednica Fakultetskog vijeća trebala 
iskoristiti za definiranje što nam je za činiti. Prodekanica apsolutno podržava i slaže se sa svim 
izrečenim osobito onim što su iznijeli mladi kolege koji mogu lako detektirati i vidjeti problem. 
Prodekanica smatra kako su djelatnici Fakulteta dovoljno sposobni i svi bi trebali biti u obvezi da 
mlađim generacijama nešto ostavimo, kao što je i nama ostavljeno. Smatra da je ključno definirati 
ako ništa drugo barem 3 aktivnosti i da se podjele naši ciljevi na kratkoročne i dugoročne. 
Prodekanica predlaže da se definiraju kratkoročne aktivnosti u koje moraju biti uključene određene 
ciljane skupine i koje će davati izvještaje nakon čega će se vidjeti što smo napravili. Što se tiče 
dugoročnih ciljeva, navodi da se moraju privesti kraju novi nastavni programi koji su bili ciljevi HKO 
projekta. Prodekanica navodi kako je bila na Expo Dubrovnik 2022 i navodi promotivne aktivnosti 
Algebre i kako su oni angažirali Tonija Miluna. Također imaju tim koji radi promotivne aktivnosti i 
obave preko 1000 razgovora i prezentacija tijekom godine. To radi jedan tim, ali taj tim nije na 10 
drugih stvari. Ovdje kod nas ima 20% istih ljudi koji su u programima, u centrima, u odborima i 
vijećima, a gdje su drugih 80% nastavnika i suradnika? Prodekanica smatra kako se trebamo 
pokrenuti. Također se pita zašto se ne prezentiramo, zašto se ne prezentiramo da imamo 
inteligentnu odjeću, suvremenu opremu, tehnologije? Ne trebamo se kritizirati, svi smo jednako 
odgovorni, svi smo jednako zaslužni. Prodekanica smatra kako pokude i pohvale idu na sve nas jer 
smo svi dionici i kreatori svega toga.  
 
Dekanica Fakulteta zahvaljuje prodekanici za poslovanje izv. prof. dr. sc. Sanji Ercegović Ražić i 
daje riječ prof. dr. sc. Martiniji Iri Glogar. Nakon toga se za riječ javio izv. prof. dr. sc. Željko Knezić. 
 
Prof. dr. sc. Martinia Glogar smatra kako svi znamo koji su to simptomi, a s tim simptomima idemo 
„liječniku“. Postavlja se pitanje da li možemo odvojiti sredstva za tog liječnika. Profesorica smatra 
kako bi to trebali postaviti kao cilj, znači profesionalna promocija. Profesorica predlaže da se zatraži 
ponuda kako bi se vidjelo koliko bi okvirno stajalo angažirati vanjsku službu za izradu identiteta i 
nekakvog PR pristupa, a onaj prvi inicijalni impuls, inicijalni pristup kako bi znali s čime idemo prema 
mladima, s čim idemo u škole, s čim idemo u promociju?  
 
Izv. prof. dr. sc. Željko Knezić izjavljuje kako se sa dosta toga što je rečeno slaže, ali i sa dosta toga 
se ne slaže. Izv. prof. dr. sc. Željko Knezić se pita koliko nazočnih članova i članica Fakultetskog 
vijeća poznaje svoju struku i koliko se potrudilo uopće upoznati tekstilnu struku? Navodi da u 5 
godina koje je proveo u Varaždinu, aktivnosti Studijske jedinice Varaždin u medijima su zabilježene 
samo 163 puta, gdje se spominje TTF, Studijska jedinica Varaždin i izv. prof. dr. sc. Knezić, a koliko 
je još prošlo aktivnosti koje nisu objavljene. Smatra da se trebamo svi potruditi i zapitati se što 
možemo učiniti za Fakultet.  
 
Dekanica Fakulteta daje riječ prof. dr. sc. Ani Sutlović, a nakon toga studentici Ines Dominić i prof. 
dr. sc. Slavenki Petrak. 
 
Prof. dr. sc. Ana Sutlović želi naglasiti što se tiče financiranja kako postoje mnogi izvori – prijave 
projekata, prijave studentskih projekata i sl. Za studentski projekt higijenskih maski, studenti su se 
uz pomoć djelatnika Fakulteta prijavili na natječaj Studentskog centra koji redovno 3-4 puta godišnje 
financira studentske aktivnosti i dobili su 13.779,16 kn. Profesorica se pita da li prijavljujemo takve 
projekte?. Profesorica pita gdje je naša Alumni udruga? Smatra da mladi ljudi koji tek diplomiraju 
trebaju Alumni podršku, a spominje i teambuilding te smatra kako se djelatnici Fakulteta slabo 
poznaju, ne znaju što rade jedni, drugi, ne surađuju dovoljno na institucijskim aktivnostima, a još 
slabije na znanstvenim, stručnim, nastavnim aktivnostima. Profesorica misli kako se svi skupa 
premalo poznajemo i premalo radimo zajedno, ali to bi isto trebalo aktivirati. 
 
Dekanica Fakulteta smatra kako međusobno povezivanje unutar zavoda i među zavodima potječe 
zapravo direktno od svih nas jer svatko bira ljude odnosno ekipu s kojom će surađivati, s kojom će 
objavljivati radove. Dekanica Fakulteta bi voljela da se djelatnici više povezuju. Izjavljuje kako je 
Uprava imala u planu prije ljeta organizirati jedan teambuilding u dogovoru sa prof. Ivanom 
Martinčević, ali nažalost nije se uspjelo realizirati.  
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Dekanica Fakulteta daje riječ studentici Ines Dominić. 
 
Studentica Ines Dominić smatra kako svatko tko upiše ovaj Fakultet trebao bi znati to gdje može 
raditi i što će naučiti na Fakultetu. Ističe da imamo super opremu koja se ne koristi dovoljno i smatra 
kako ne bi bilo loše da se sva oprema uključi u nove nastavne programe. Vezano što je navela prof. 
dr. sc. Ana Sutlović i aktivnosti studenata za izradu higijenskih maski, Ines Dominić smatra da je to 
super stvar i postavlja pitanje zašto te higijenske maske nisu naš brand i zašto ih se ne može kupiti? 
Ines Dominić također predlaže ostvarivanje nekih suradnji koja bi uključivala aktivnosti studenata  
inženjerskih smjerova i modnog dizajna. Ines Dominić se pita zašto dizajneri svake godine ne 
osmišljavaju neki dizajn npr. za majice pa da se odabere najbolji dizajn. Tehnolozi osmisle kako će 
se izraditi neka majica, kemičari printaju dizajn na majicu i sl. Jednostavno se napravi 50 komada i 
ima se za podijeliti. Studentica Ines Dominić predlaže da se zamole osobe koje su završile TTF, koje 
sada rade u industriji, da se kratko predstave i kažu gdje rade. Navodi da bi potencijalnim studentima 
trebali dati kratke informacije, brze i konkretne. Smatra da Fakultet ima toliko potencijala samo sve 
treba lijepo upakirati. Također spominje problematiku koju do sada nitko nije spomenuo, a to su 
studenti koji odlaze odnosno ispisuju Fakultet nakon 1. godine? Ines Dominić smatra kako se to ne 
bi smjelo događati. Također ističe kako je spremna pomoći u čemu god treba i kako joj se uvijek 
svatko može obratiti.  
 
Dekanica Fakulteta daje riječ prof. dr. sc. Slavenki Petrak, prof. dr. sc. Martinia Glogar i izv. prof. dr. 
sc. Slavica Bogović. 
 
Prof. dr. sc. Slavenka Petrak smatra kako prvo što trebamo osvijestiti, kad imamo bilo koji problem, 
bilo koje vrste, prvo trebamo vidjeti uzroke, kako bi opće mogli raditi strategiju kako ćemo to riješiti. 
Znači nama je problem manjak studenata 1. godine, znači mladih ljudi od 19 godina. Pitanje je što 
oni žele i zašto ne žele? Jedan veliki teret koji mi imamo i čega su svi svjesni je stanje našeg sektora 
i kako se naš sektor promovira putem medija (prerađivačka industrija je generalno industrija s niskim 
prihodima, teškim uvjetima rada). Profesorica misli kako su nažalost svi toga svjesni, ne samo mladi 
ljudi nego i njihovi roditelji. S druge strane, kad se promovira modni sektor, znači modna događanja, 
uspješni hrvatski modni dizajneri. Onda je to nešto što je jako poželjno, jako popularno, nešto što 
ima svjetlu budućnost. Ono na što bi se trebali usmjeriti je ono što mi možemo promijeniti. Trebamo 
privući mlade ljudi koji žele novo, moderno, tehnološki napredno, digitalno. Takvih mladih ljudi ima 
koji su zainteresirani za ovo područje, ali treba onda struku prezentirati na način da oni vide kako to 
u ovoj struci i Fakultetu mogu dobiti. Ono što mlade ljude danas mahom interesira i što postavljaju 
kao pitanje, što će raditi s tim fakultetom, koliko će se brzo educirati, zato dosta njih danas odustaje 
općenito od studija koji traje 5 godina i usmjeravaju se sve više na privatna učilišta, gdje u kraćem 
razdoblju, mogu dobiti konkretna znanja i vještine. Poslodavci danas mahom traže vještine. 
Profesorica pita da li mi imamo jasnu viziju što mi želimo kroz nove studijske programe i za što ćemo 
mi osposobiti naše buduće studente koji će završiti preddiplomski studij? Da li imamo snage, 
resurse, odnosno imamo li ljudski kadar koji je dostupan da naše laboratorije stavimo u puni pogon 
vezano za sve ovo što je do sada rečeno. Profesorica je svjesna toga da naši laboratoriji nisu 
iskorišteni koliko bi trebali biti jer nemamo dovoljne ljudske resurse. Profesorica osobno smatra kako 
tehnološki laboratorij i svi ostali trebaju biti dostupni cijeli dan od 8:00 sati ujutro do 19:00 sati 
navečer. Također navodi da svi promotivni odjevni predmeti bi se mogli izrađivati u našim 
laboratorijima. Profesorica također misli kako nam treba jača poveznica sa gospodarstvom, 
industrijom koje su srodne, koje imaju određeni tekstilni segment, ali koje su gospodarski jake i koje 
mogu uložiti određena sredstva u promociju i tu uključiti Fakultet. Navodi da na Fakultetu ima odličnih 
istraživanja i rezultata mlađih i starijih kolega, ali za to treba znati šira javnost. Također smatra da 
kostimi koji se izrađuju u sklopu zajedničkih projekata s akademijama nikad nisu dovoljno dobro 
prezentirani što sve stoji iza tog kostima. Također navodi da imamo dosta uspješnih bivših studenata, 
koji su pokrenuli svoje tvrtke ne samo u Hrvatskoj nego i izvan Hrvatske. Vezano uz Alumni udrugu 
AMCA, prof. dr. sc. Petrak smatra kako ne bi bilo loše da se bivši studenti, naravno ukoliko žele, 
uključe s kratkim promotivnim filmovima i opišu njihov uspješan put. Na tragu poduzetništva, u kojoj 
kontekstu im je doprinio studij na Fakultetu naravno sa pozitivnim iskustvima. Također napominje da 
proces izrade i usvajanja studijskih programa traje. Smatra da moramo razmišljati o znanjima i 
vještinama koja će tim ljudima trebati kroz nekih 5-10 godina narednih i to onda ugraditi u studijske 
programe. Treba imati snage raditi na sebi, to svi radimo kroz svoj znanstveni rad i onda to na 
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primjeren način ugraditi u program preddiplomske i diplomske razine, znači da bude prihvatljivo na 
određenoj razini studija. Moramo se pokrenuti i jednostavno prihvatiti promjene koje su se dogodile 
na tržištu rada.  
 
Prof. dr. sc. Martinia Ira Glogar navodi kako je htjela samo komentirati tvrdnju kako mi imamo puno 
rada i jako puno uspješnih rezultata, ali i dalje stojimo. Profesorica i dalje smatra kako u ovoj situaciji 
trebamo profesionalnu pomoć u tome kako to pokazati prema van i kako prezentirati Fakultet. 
Profesorica upućuje na ono što je izjavila studentica Ines Dominić, a to je suradnja, kružni kolegiji, 
to su sve stvari koje su se predlagale prije 5, 6 ili 8 godina. Navodi da je na području tiska bio prijedlog 
uvođenja kružnog kolegija prema primjeru dobre prakse sa Akademije primijenjenih umjetnosti u 
Lodzu na kojoj je profesorica boravila prije nekoliko godina. Nastava se temelji na osmišljavanju 
projekata kroz koje onda studenti sami traže koja su im znanja potrebna. Ima jako puno primjera 
takvih programa u inozemstvu koji imaju nastavu organiziranu na principu kružnih kolegija. Postavi 
se projekt, a studenti sami kroz izborne kolegije koje upisuju stječu ona znanja koja su im potrebna 
za realizaciju pojedinih projekata. Navodi primjer rada na Akademiji primijenjenih umjetnosti u Lodzu 
gdje stručni suradnici rade u dvije smjene. Radionice koje su izvrsno opremljene rade od 8,00 sati 
ujutro do 20,00 sati navečer i student je slobodan doći i pod stručnim nadzorom provoditi dijelove 
svog projekta. Sa svojim rezultatom određenih segmenata projekta dolazi profesorima dizajnerima, 
umjetnicima i tehnolozima i svi raspravljaju o dobivenom rezultatu.  
 
Izv. prof. dr. sc. Slavica Bogović želi se kratko referirati na navode kako se do opreme ne može doći. 
Navodi da je 3D printer instaliran u njenom uredu i studenti rade na njemu te rezultat tog rada je 
obranjeno 6 završnih i diplomskih radova. Također navodi da se provode razna istraživanja i na 3D 
skeneru ljudskog tijela te studenti i samostalno rade na toj opremi. Izv. prof. dr. sc. Bogović smatra 
da smo jedinstveni u Hrvatskoj po opremi kojom raspolažemo. 
 
Izv. prof. dr. sc. Sanja Ercegović Ražić smatra kako smo kroz ovu raspravu detektirali nekoliko 
smjerova. Vezano uz opremu, prodekanica navodi da nema optužbi i da smatra da upotreba opreme 
je sveopći problem. Smatra da je važno spomenuti kvote za upis u prvu godinu studija gdje imamo 
predviđen upis 100 studenata na 1. godinu studija TTI. Prodekanica postavlja pitanje jesmo li se 
zapitali da li postoji realna potreba za njima na tržištu rada nakon 5 godina kada završe svoj studij i 
imaju li se oni gdje zaposliti? Navodi kad bi smanjili kvotu na 50, onda više ne bi imali problem. To 
je statistika. Prodekanica navodi dok je sjedila u sektorskom vijeću pitala je i inzistirala na odgovoru 
od strane proizvođača da daju potrebne kompetencije koje nakon završetka studija studenti trebaju 
imati. Nažalost odgovor nije dobila jer ih proizvođači ne znaju. U gospodarstvu jedan inženjer radi 
sve i to je problem našeg sektora. Prodekanica ističe kako ona sa studentima otvoreno razgovara o 
mogućnostima zaposlenja i ističe kako je napisala nekoliko preporuka za studente koji su otišli u 
inozemstvo i zaposlili su se u državama EU-a. Također smatra kako nam u novim nastavnim 
programima treba dobra osnova, dobra fundamentalna znanja te navodi kako ovo nije strukovni 
fakultet već fakultet visokog obrazovanja u okviru tehničkih znanosti. Time naši studenti trebaju 
znanja iz matematike, kemije i fizike.  
 
Dekanica Fakulteta zahvaljuje svima na raspravi te temeljem provedene rasprave zaključuje 
slijedeće:  
Kratkoročni ciljevi (6 do 10 mjeseci): 

 promocija po srednjim školama (u vidu prezentacija, filmova, postera, letaka i sl.).  

 organizirati Dane otvorenih vrata (2 puta godišnje, u proljeće i u prosincu) 

 tribine koje će održati uspješni Alumni na kojima će podijeliti svoja iskustva 

 da se snime kratki videi u kojima bi se Alumni obraćali budućim i našim studentima sa kratkim 
porukama zašto su upisali naš Fakultet i kakva iskustva su stekli  

 organizacija radionica za srednjoškolce 

 pomoć učenicima strukovnih škola oko polaganja mature i vještina likovnog izražavanja i 
kreativnosti 

Dugoročni ciljevi (od 1 do 2 godine): 

 izrada novih studijskih programa 

 ponovna prijava izbornih kolegija  

 organizacija Dana karijera (Centar za karijere i stručnu praksu) – prezentacija tvrtki 
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studentima i mogućnosti njihovog zaposlenja, mogućnost stipendiranja studenata na višim 
godinama studija 

 izmjene i dopune mrežne stranice Fakulteta - potrebno ažurirati sve podatke i imenovati 
uredništvo za mrežnu stranicu koje bi brinulo o sadržaju stranica; angažirati vanjskog 
stručnjaka da se mrežna stranica doradi kako bi bila preglednija i informativnija 

 prikupiti ponude za angažman vanjskih tvrtki za promociju 

 osmisliti i izraditi suvenire iz tekstila (studenti i stručni suradnici)  

 odabrati i nabaviti promiđbene materijale i suvenire za promociju Fakulteta (npr. privjesci, 
kemijske olovke, šalice, majice, i sl.). 

 
Dekanica pita članove i članice Fakultetskog vijeća ima li još netko nešto za nadopuniti pod 
kratkoročne i dugoročne ciljeve? Za riječ se javlja doc. dr. sc. Maja Stracenski Kalauz. 
 
Doc. dr. sc. Maja Stracenski Kalauz navodi da je danas iznijeto jako puno interesantnih, dobrih i 
poticajnih ideja, ali one nisu na žalost složene na onaj način kako bi to trebalo biti sukladno 
marketinškoj struci. Doc. dr. sc. Stracenski Kalauz smatra da prije promocije, oglašavanja, direktne 
prodaje pa i publiciteta trebamo znati tko smo, što smo, kamo želimo i koji su naši ciljevi. Doc. dr. 
sc. Stracenski Kalauz želi naglasiti vezano za cilj, da trebamo sagledati Fakultet unutar nas i nas s 
obzirom na okruženje. U raspravi je spomenuto nekoliko stvari koje su jako bitne, a to je da netko 
tko želi upisati Fakultet želi znati kako će ovdje studirati, što će ovdje raditi, koliko tu ima studenata, 
kako oni napreduju, jesu li oni zadovoljni time što dobivaju i sl.? Smatra kako je dosta toga danas 
rečeno i sve su to dobre ideje samo treba postojati neki red. Isto tako napominje da je većina 
nastavnika jako opterećena svojim poslom te smatra da treba definirati koliko vremena treba odvojiti 
za pojedine aktivnosti.  
 
Dekanica Fakulteta zahvaljuje doc. dr. sc. Maji Stracenski Kalauz i napominje kako je o tome govorila 
na sastanku članova Zavoda za dizajn tekstila i odjeće. Dekanica naglašava kako je Fakultet svoj 
cilj zacrtao Strategijom razvoja te misijom i vizijom koja je navedena tamo, a to je da Fakultet bude 
vodeća institucija ne samo u Hrvatskoj, već i u regiji i Europi, znači i znanstveno, i umjetnički i 
nastavno. Dekanica smatra da imamo zacrtan cilj samo svi trebamo težiti k ostvarenju tog cilja.  
 
Dekanica otvara raspravu. Za riječ se javlja Luka Savić. Dekanica mu daje riječ. 
 
Luka Savić želi kratko podijeliti kako je nakon završetka studija na Tekstilno-tehnološkom fakultetu 
dobio posao u Oxfordu. Tamo je radio skoro 3 godine i stekao neko iskustvo kako djeluje jedno 
svjetsko sveučilište. Dobio je priliku da ostane tamo, istodobno je dobio i priliku za zapošljavanjem 
na Tekstilno-tehnološkom fakultetu. On se ipak odlučio vratiti. Kolega Savić navodi da kroz razgovore 
sa asistentima je primjetio da dosta asistenata i stručnih suradnika odlazi s Fakulteta i smatra da se 
treba poraditi na tome da se zadrže zaposleni asistenti i stručni suradnici. Nadalje, navodi da je 
komunicirajući sa studentima čuo kako studenti kojih je jedno ili dvoje na smjeru zapravo nemaju 
pravo studentsko iskustvo, iskustvo druženja i međusobnog pomaganja pri učenju i polaganju ispita.  
 
Dekanica Fakulteta zahvaljuje svima na raspravi i zaključuje sjednicu. Dekanica Fakulteta zahvaljuje 
svima na dolasku i konstruktivnoj raspravi. 
 

 

2. izvanredna sjednica Fakultetskog vijeća završila je u 11:15 sati. 

 

 

                   Zapisnik sastavila:               Dekanica: 

 

           Martina Eškinja, mag. iur., v.r.   Izv. prof. dr. sc. Anica Hursa Šajatović, v.r. 

 


